

The 4th Hong Kong Lighting Design Competition 第四屆香港燈飾設計比賽
Student Group Winning Entries 學生組得獎作品

CHAMPION & ECO Design Award 冠軍及綠色設計大獎

作品名稱：環保之光

參賽者：陳嘉芮

學校名稱：香港知專設計學院

“未來”及“環保”都有很大的關係，因為我們現在每天都在討論環境保護，為的是令下一代都跟我們一樣可以享有地球資源的權利，所以我以循環再造作設計概念，利用瓦通紙作主要材料，以其特性，令光可以由內到外綻放出來，就好像太陽光照未來，為我們的下一代綻放光彩！

Title of Design: Green Light

Contestant: Chan Ka Yui, Iris

School: Hong Kong Design Institute

There is a strong relationship between “Future” and “Environment”. It is because we always talk about how to protect the environment. We hope our next generation can also enjoy the earth’s resources. Therefore, I adopted “Recycling” as my concept. I used corrugated paper as the main material. We can see the light from inside to outer layer. It resembles the sun shining into the future and we will have a wonderful life in future too.



1ST RUNNER-UP 亞軍

作品名稱：發光體

參賽者：蔡忠銀

學校名稱：香港專業教育學院（柴灣）

這個設計來自大海的珊瑚節枝。雖然牠的生命非常脆弱，但是他用有限的生命散發出最美麗的一面.....

我利用一個節省能量的無線電系統，創作出適合不同氣氛和環境的燈光。

Title of Design: Aerolight

Contestant: Tsoi Chung Ngan

School: Hong Kong Institute of Vocational Education (Chai Wan)

Although the lives of corals are fragile, they shine and lighten the world. By using a wireless energy-saving system, the beam can be adjusted to create different ambience in accordance to the environment.



2ND RUNNER-UP 季軍

作品名稱：冰封暴

參賽者：張均泰

學校名稱：香港知專設計學院

光照耀著時代的變遷，但是未來散發是希望或是絕望之光呢？

這只是一念之差。

地球升溫是上世紀到現在都受人關注的課題，升溫只是新冰河時期的先兆，如果人類繼續大量排放有害氣體的話，這會加劇地球升溫間接加速冰河時期的來臨。也是人類一步一步地走上自我滅絕之途。不過我們可以換個角度看，新冰河時期也許是地球的一個重組，將人類的惡行洗清，將地球在絕望中解放出來。

Title of Design: Frozen Storm

Contestant: Cheung Kwan Tai

School: Hong Kong Design Institute

Light shines through the passage of time; however, is it the light of hope or the light of despair radiating into the future?

That is based on your belief.

Global warming is a subject of concern since last century to present. It is a precursor to the new glacial epoch. If human always to exhaust emission in an uncontrollable way, it will only accelerate the coming of the Global warming. Human will step into extinction at this time. However, we can adopt another perspective. New glacial epoch may indicate the return of the Earth, clearing the human evil acts. It actually liberates the earth from the despair.

